
منف�ي ماندن تراز تج�اري دارو ب�راي چندين 
س�ال متوالي سبب ش�د وزير بهداشت به فكر 
خصوصي س�ازي صنع�ت داروس�ازي كش�ور 
بيفتد. وي اين فكر را روز گذشته به صورت يك 
پيشنهاد مطرح كرد. قاضي زاده هاشمي در حالي 
از شركت هاي دولتي و شبه دولتي توليدكننده 
دارو در بازاريابي بين المللي نااميد شده كه در 
سال هاي اخير توليد دارو در قالب شركت هاي 
دانش بنيان مورد حمايت معاونت علمي و فناوري 
رئيس جمهور قرار گرفته و بخش قابل توجهي از 
رقم ص�ادرات محص�ولات دانش بني�ان كه به 
صورت دوره اي از س�وي اين معاونت منتش�ر 
مي شود به توليدات حوزه سلامت معطوف است. 

بعد از اينكه محمدرضا شانه س��از، رئيس انجمن 
علمي داروسازان ايران در نيمه نخست سال جاري 
اعلام كرد: » صادرات قريب به ۴۰۰ميليارد توماني 
در مقايسه با بازار مصرف ۱۳هزار ميليارد توماني، 
نامتجانس بوده و نشان دهنده به فعاليت نرسيدن 
پتانسيل هاي موجود در صنعت داروسازي كشور 

است.«
تا روز گذشته كه سيدحس��ن قاضي زاده هاشمي، 
وزير بهداشت از واردات يك ميليارد دلاري دارو به 
كشور و موفق نبودن در حوزه صادرات دارو خبر داد: 
بيماران چه به لحاظ قيمت و چه به لحاظ موجودي 
دارو در داروخانه ها در جريان آشفته بازار دارو قرار 
گرفته اند. بنابراين آبروداري وزير بهداشت در اعلام 
نكردن ميزان صادرات دارو به رغم كيفيت مناسب 

چندان جايگاهي نداش��ت. قاضي زاده هاشمي كه 
طي پنج سال گذشته نشان داده بيش از اينكه وزير 
بهداشت باشد، يك پزشك با ملاحظات صنفي ويژه 
است، در حاشيه ديدار با فعالان اقتصادي در اتاق 
بازرگاني ايران، ضمن پذيرش تلويحي ورشكستگي 
صنعت دارو در كشور راهكار برون رفت از اين مسئله 
را واگذاري صنعت دارو به بخش خصوصي دانست. 
وي در ادامه در پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه ميزان 
صادرات و واردات دارو در حال حاضر در كشور به 
چه ميزان است، گفت: س��الانه يك ميليارد دلار 
واردات دارو داريم ك��ه كمتر از 5درص��د از اقلام 
دارويي است. همچنين 5۰درصد مواد اوليه دارو به 
كشور وارد مي شود. البته اين 5 درصد جزو داروهاي 
فوق العاده گران بوده كه خوشبختانه از 2۰ قلم آن، 

۱۳مورد اكنون در كشور توليد مي شود. 
  بي�م و اميده�اي ورود بخش خصوصي به 

صنعت دارو 
قاضي زاده هاش��مي با بيان اينك��ه در حال حاضر 
صنعت دارو در اختيار دولتي و ش��به دولتي هايي 
همچون تأمين اجتماعي است،  گفت:  اين صنعت 
بايد به بخش خصوصي واگذار ش��ود ت��ا علاوه  بر 
ارتقاي كيفيت در زمينه صادرات موفق باشيم.  وي 
خاطر نشان كرد: ما در وزارت بهداشت علاقه منديم 
دارو و تجهيزات صادر شود و راهكار اثرگذاري روي 

كيفيت دارو از طريق صادرات محقق است. 
اما رئيس انجمن علمي داروس��ازان ايران معتقد 
است: حل مشكل صنعت داروسازي كشور پيش 
از آنكه به ساختار غيرخصوصي يا خصوصي مربوط 

باشد، به دخالت هاي غير كارشناسي در اقتصاد دارو 
باز مي گردد. بنا به گفته شانه ساز روش قيمت گذاري 
دارو طي سه دهه گذشته سبب شده تفاوت فاحش 
بين قيمت  داروهاي توليد داخل با داروهاي وارداتي 
ايجاد شود كه در نتيجه آن، شاهد سودآوري بيشتر 

واردات در مقايسه با توليد داخل هستيم. 
  بازاريابي پاشنه آشيل داروسازي داخل 

رئي��س انجمن علمي داروس��ازي اي��ران در عين 
حال كش��ورمان را به عنوان يكي از ۱۰كشور برتر 
داروسازي در جهان معرفي كرد و مي گويد: در حال 
حاضر نزديك به صددرصد داروهاي مورد نياز كشور 
در داخل توليد مي ش��ود، به طوري كه حالا ديگر 
هيچ داروي جديدي در جهان نيست كه محققان و 
توليدكنندگان داروسازي در كشور نتوانند از عهده 
توليد آن برآيند. داروسازان ايراني نهايتاً ظرف كمتر 

از دو سال موفق به توليد هر دارويي خواهند بود. 
شانه ساز در مورد تفاوت سهم داروهاي توليد داخل 
و وارداتي در بازار دارويي كشور توضيح داد: در اين 
بحث شاهد يك رقابت ناعادلانه هستيم كه به طور 
عمده هم ريش��ه در روش قيمت گذاري داروهاي 
توليد داخل دارد. مبناي روش هاي قيمت گذاري 
داروهاي وارداتي بر اساس ارائه فاكتورهاي خريد از 
شركت هاي خارجي و محاسبه قيمت ها طبق يك 
فرمول ويژه است، داروهاي توليد داخل با جزئيات 
فراوان و بسيار سختگيرانه تعيين قيمت مي شوند. 
حاصل اين روش قيمت گذاري در طول س��ه دهه 
گذشته، تفاوت فاحش قيمت  داروهاي توليد داخل 
با داروهاي وارداتي را رقم زده اس��ت، به نحوي كه 

متوس��ط قيمت يك قلم داروي وارداتي 2۰برابر 
متوسط قيمت يك قلم داروي توليد داخل است. 

وي ادامه داد: ماحصل اين روش قيمت گذاري اين 
بوده كه به رغم كاهش ع��ددي داروهاي وارداتي، 
س��هم ريالي اين داروها در مقايسه با توليد داخل، 
سال به سال افزايش يافته است و ما شاهد سودآوري 

بيشتر واردات در مقايسه با توليد داخل هستيم. 
  بخش خصوص�ي پزش�ك غيرمتخصص 

صنعت دارو 
شانه ساز افزود: به رغم دستيابي به پيشرفت هايي 
در داروسازي كشور و برخورداري از مناسب ترين 
قيمت ها، ميزان ص��ادرات داروهاي ايراني به هيچ 
وجه قابل دفاع نيست. واقعيت اين است كه كيفيت 
داروهاي تولي��د داخل ي��ا عدم اخذ پاس��خ هاي 
آزمايش��گاهي و بالين��ي، علت ك��م  توفيق بودن 
صادرات دارو نيست، بلكه عدم توان صنايع دارويي 
ايران در مجهز ش��دن به اصلاحات س��اختماني و 
تجهيزات داروسازي، عامل اصلي اين عدم موفقيت 
است كه آن هم ريش��ه در اقتصاد ضعيف و بيمار 

صنايع دارويي كشور دارد. 
وي ادامه داد: برخوردهاي چندگانه و تبعيض آميز 
في مابي��ن واردكنن��دگان ب��ا يكديگر ي��ا حتي 
توليدكنندگان با يكديگر س��بب بروز مشكلاتي 

مي شود كه بعضي از آنها جبران ناپذير است. 
در حالي پشت صنعت دارويي كشور در جدال نابرابر 
واردات و صادرات دارو به خاك نزديك شده كه در 
س��ال هاي اخير توليد دارو در قالب ش��ركت هاي 
دانش بنيان مورد حمايت معاونت علمي و فناوري 
رئيس جمهور قرار گرفته است و بخش قابل توجهي 
از رقم صادرات محصولات دانش بنيان كه به صورت 
دوره اي از س��وي اين معاونت منتش��ر مي شود به 

توليدات حوزه سلامت معطوف است. 
از س��وي ديگر به جز مس��ائلي كه شانه س��از در 
اثرگذاري ش��يوه قيمت گذاري بر داروهاي توليد 
داخل و وارداتي اعلام كرده، ورود بخش خصوصي 
به حوزه هاي مرتبط با سلامت در سياست هاي اصل 

۴۴ قانون اساسي با ملاحظاتي همراه است. 
علاوه بر اين چنانچه تراز صادرات دارويي كش��ور 
همچنان منفي باقي بماند و س��ود در واردات دارو 
باشد، راهكاري كه وزير بهداشت براي بهبود اوضاع 
بازار دارو ارائه كرده چي��زي جز ايجاد بازار دارويي 

موازي و افزايش ناصرخسروهاي دارويي نيست. 
قطعاً مانند هر بخش صنعتي ديگري بخش  خصوصي 
در ازاي امتيازاتي براي واردات دارو و اقلام درماني 
و بهداشتي س��رمايه خود را وارد يك بخش نيمه 
ورشكسته مي كند و دس��ت كم براي حفظ آورده 
خود بر چنين امتيازاتي اص��رار مي كند.  بنابراين 
گزارش وزير بهداشت در حالي چنين پيشنهادي 
مطرح مي كند )آن ه��م در جمع فعالان اقتصادي 
و نه در جمع ذينفعان مس��ئله كه مردم هستند( 
كه در برنامه هاي پيش��نهادي خ��ود براي تصدي 
وزارت بهداشت دولت دوازدهم چنين بندي را ذكر 
نكرده بود و بدون بندهاي شامل خصوصي سازي از 

نمايندگان مردم رأي اعتماد گرفته است.
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شهرداريهاجرائمصنايعآلايندهراميبلعند
هزينه آلاينده ها صرف امور زيست محيطي شود

صنايع آلاينده سالانه بالغ بر ۱۰هزار ميليارد تومان عوارض مي پردازند

 قيمت گذاري و دولتي بودن 
صنعت داروسازي داخلي را به زمين زد 

متهمان رديف اول و دوم ورشكستگي صنعت داروسازي مشخص شدند 

صناي�ع آلاين�ده براس�اس قان�ون بايد يك 
درصد از فروش س�الانه خ�ود را تحت عنوان 
عوارض آلايندگي به شهرداري ها و دهياري ها 
بپردازن�د. اگ�ر ق�رار باش�د فق�ط از صنايع 
آلاينده ع�وارض درياف�ت ش�ود و برنامه اي 
ه�م ب�راي هزين�ه كردن�ش وجود نداش�ته 
باش�د، سياس�ت و هدف درس�تي نيس�ت؛ 
چراكه هدف قانونگ�ذار ايج�اد بازدارندگي 
بابت كاهش و رف�ع آلودگي هوا بوده اس�ت. 
تش��خيص و احراز آلايندگ��ي صناي��ع از وظايف 
س��ازمان محيط زيس��ت اس��ت، ول��ي هزينه كرد 
آن به محيط زيس��ت ارتباط��ي ن��دارد. البته اين 
سازمان پيش��نهاد داده تا اين هزينه ها صرف امور 
زيست محيطي شهرداري ها شده و حتي يك قسمت 
از اين عوارض كه ارقام كلاني هم محسوب مي شود، 

صرف اعطاي تسهيلات به صنايع آلاينده شود. 
مديركل پايش سازمان محيط زيس��ت در اين باره 
گفت: »رقم دريافتي از صنايع آلاينده هر سال بالغ 
بر ۱۰هزار ميليارد تومان است كه بين شهرداري هاي 
كشور توزيع مي شود. در سال گذشته صنايع آلاينده 
كشور نزديك به ۱۳هزار ميليارد تومان به شهرداري ها 
پرداخته اند. سازمان محيط زيست كشور صرفاً در 
مرحله تشخيص و احداث آلايندگي صنايع آلاينده 

نقش دارد.«
شينا انصاري تأكيد كرد: »البته ما روي اين اصلاحات 
و برنامه هاي اجرايي براي پرداخت عوارض آلايندگي 
بحث هايي را مدنظر داريم و نظر پيش��نهادي خود 
را ارائه كرده ايم تا در دائمي شدن قانون مورد توجه 
قرار گيرد و اين عوارض آلايندگي كه واصل مي شود، 
تحت امور زيست محيطي ش��هرها و شهرداري ها 

هزينه شود.«
  اصفهان از تهران سبقت گرفت

مديركل پايش فراگير س��ازمان محيط زيس��ت با 
اشاره به آخرين آمار وجود صنايع آلاينده در كشور 

گفت: »طي بررس��ي  و اعلام ليست صنايع آلاينده 
در سال 95 كه براي اجرا در س��ال 96 اعمال شده، 
استان اصفهان با داشتن 9۱6 صنايع آلاينده رتبه 
نخست، اس��تان تهران با ۴5۰ صنايع آلاينده رتبه 
دوم، استان خوزستان 2۴۰ صنايع آلاينده رتبه سوم 
و استان خراسان رضوي با 2۰۰ صنايع آلاينده رتبه 
چهارم را داشته اند.« انصاري درباره نحوه اعلام صنايع 
آلاينده نيز توضيح داد: » وقتي اسامي صنايع آلاينده 
را اعلام مي كنيم، بايد مستندات قانوني داشته باشيم؛ 
يعني اگر صنعتي آلودگي هوا ايجاد مي كند بايد از 
دودكش ها نمونه برداري و مس��تندات اندازه گيري 
به صورت كامل و مستدل انجام پذيرد و سپس ميزان 
نتايج در كميته عوارض آلودگي كه در همه استان ها 
وجود دارد، بررسي شود كه اگر اين آلودگي ها محرز 
شد، نام آن صنعت در ليست صنايع آلاينده مشمول 

عوارض قرار مي گيرد.«
وي اف��زود: »در حقيقت هدف از اي��ن قانون نوعي 

بازدارندگي اس��ت، اما روي مكانيسم آن انتقاداتي 
داري��م؛ چراكه بايد ع��وارض دريافتي ص��رف امور 
زيست  محيطي ش��هرها و حتي در وهله اول صرف 
صنعت شود تا فيلتر، تصفيه آب، پسماند و... تأمين 
شود. هدف قانونگذار تداوم آلودگي نيست، بلكه بايد 
هزينه ها صرف رفع آلودگي در شهرهايي كه صنايع 
آلوده دارند، شود. هدف ما نيز مقابله با صنعت نيست، 

بلكه بهبود وضعيت آلودگي كلانشهرها است.«
  تحول عظيمي كه مي توانست رخ دهد

مديركل پايش فراگير سازمان محيط زيست با مطرح 
كردن اين پرسش كه شهرداري ها اين مبالغ عوارض 
دريافتي را صرف چ��ه هزينه هايي مي كنند، گفت: 
» رقم عوارض دريافتي بالا است؛ به  عنوان نمونه در 
سال 9۴ كه براي اجرا در سال 95 بوده صنايع آلاينده 
كشور نزديك به ۱۳هزار ميليارد تومان به شهرداري ها 

پرداخته اند.«
انصاري اف��زود: »واقعاً اگر طي اين س��ال ها يعني 

از س��ال 87 تاكنون كه قانون اجرا مي شود، مبالغ 
دريافتي صرف موضوعات زيست محيطي مي شد، 
تحول عظيمي در مسائل مرتبط با زيست محيطي 
اعم از فاضلاب، پسماند و حمل و نقل عمومي انجام 
مي گرفت. ما نيز نمي گوييم مبال��غ دريافتي براي 
محيط زيس��ت داده ش��ود، بلكه ش��هرداري ها كه 
متولي مديريت شهري هس��تند هم مي توانند آن 
را در بخش هاي��ي همچون حمل  ونقل ش��هري و 
زيست محيطي هزينه كنند كه البته اين برنامه ها 
ارتقاي وضعيت محيط زيست كشور را در پي دارد.«

  نگراني كه بايد جدي گرفت
اما چيزي كه جاي انتقاد دارد، اين است كه با وجود 
اينكه معضلات زيست محيطي به مهم ترين تهديد 
كشور تبديل شده، هنوز خيلي از مردم و مسئولان 
به اين بلوغ نرسيده اند كه موضوع را آنطور كه هست 

درك كنند. 
به علت همين ديدگاه هاي كهنه، دولت ها نخواسته 
و نتوانس��ته اند س��ازمان حفاظت محيط زيست را 
متناس��ب با افزايش تهديد ها و ضرورت حفاظت از 
آن تقويت كنند. هنوز برخي از مسئولان متوجه روند 
رو به نابودي كشور نشده اند يا توجه به محيط زيست را 
مانعي براي ساير فعاليت هاي اقتصادي مي دانند. اينها 
اگر فقط تصوير درستي از يك دهه آينده داشتند، 

هرگز اينطور عمل نمي كردند. 
به همين دليل اگر واحدهاي آلاينده زياد باش��ند، 
درآمد حاصل از عوارض آن هم زياد مي شود، اما اگر 
واحدهاي آلاينده اندك باش��ند، درآمد اندكي هم 
به شهرداري ها مي رس��د. در واقع نگراني اين است 
كه درآمد حاصل از آلاينده ها اصل ش��ود نه »رفع 
آلودگي« و اين امر ضرورت برنامه ريزي براي توسعه 

صنايع و كاهش آلاينده ها را نشان مي دهد. 
قطعاً شهرداري ها سعي مي كنند اين درآمد راحت را 
از دست ندهند، اما كاهش آلودگي، توسعه صنايع و 

اشتغالزايي روي ديگر اين مسئله است. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

برخي واكنش هاي كاربران فضاي مجازي به گفت وگوي اخير 
رئيس جمهور: 

سيد محمود رضوي: من حامي مسكن مهر نيستم، اما به خدا قسم 
هنوز كلي آدم هستند كه آرزو دارن همون قوطي را كه به قول شما 
فقط سرپناه است، داشته باشند. مس��كن مردم را تأمين كنيد، مهر 
نشد اجتماعي، اجتماعي نشد، بافت فرسوده شما يك سقف بديد به 

مردم، مردم دست شما را مي بوسند.
محسن: خلاصه گفت وگوي امشب: 

* قول ميدي؟ 
- آره 

* مرسي كه هستي
فريد ابراهيمي: قطع��اً اگر رئيس جمهور و دولت گوش ش��نوايي 
داشته باشند و به توصيه هاي دلس��وزانه حجت الاسلام روحاني در 
گفت وگوي تلويزيوني امشب عمل كنند، همه مشكلات كشور حل 

خواهد شد!
مهديه گلرو )خبرن�گار اصلاح طلب (: اينك��ه خونه اي كه داريم 
توش زندگي مي كنيم رو قوطي كبريت خطاب كني حس بدي داره، 
ديشب #روحاني به #مسكن_مهر گفت قوطي كبريت اين همه آدم 
كه تو مسكن مهر زندگي مي كنن چي هستن!؟ چرا اينا واسه زدن هم 

مردم رو تحقير مي كنن!
آسِيد: ش��ما حق داريد آقاي رئيس جمهور! حق داريد كه مسكن 
مهر را قوطي كبريت بناميد. واقعاً درس��ت نيست كه هم خانه هاي 
هزار متري و سلطنتي شما و وزراي تان اسمش خانه باشد و هم اين 
تنها سرپناه ممكن مردم مستضعف! حقيقتاً ظلم است كه خانه شما 

اشراف سر سفره انقلاب نشسته را با بقيه يكي بگيرند!
علي حسني: من پس فردا ميخوام برم مزدوج بشم باور كنيد واسه 
دو نفر با اين سن و سال كه ديگه پير شديم و از سن بچه دار شدن هم 

گذشتيم يحتمل قوطي كبريتِ 5۰ متري هم كافي باشه.
نازنين كمالي: واقعاً چه كس��ي مي تواند به قشر زحمتكش جامعه 
توهين كند و مسكن مهر را قوطي كبريت بنامد، جز كسي كه از حال 

مردم بي خبر است. 
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

توييت خبرنگار مجلس: 
 تو  مجلس فرم هايي توزيع شده كه توش از نمايندگان خواستن اعلام 

كنن چقد پول و به كدوم پروژه ها داده بشه.
چنين كاري اين ذهنيتو ايجاد ميكنه كه دولت داره امتياز ميده براي 
زماني كه به رأي نياز داره، اون موقعس كه از نمايندگان مي خواد به 

نظر دولت رأي بدن، نه نظر كارشناسي.
........................................................................................................................

 چابهاري ها در برخي روزها مجبور به خريد آب شرب از تصفيه كنندگان 
آب خصوصي هستند؛ هر پنج مترمكعب ۳5 هزار تومان.

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش  یک

 مديركل وص��ول حق بيمه س��ازمان تأمي��ن اجتماعي بازرس��ي 
الكترونيكي از كارگاه ها را تش��ريح كرد و گفت: 95درصد ليست حق 

بيمه كارفرمايان الكترونيكي ارسال مي شود. 
  نشس��ت تخصصي »رفاه و تأمين اجتماعي در لايحه بودجه س��ال 
۱۳97« ب��ا حضور مع��اون مركز پژوهش ه��اي مجل��س و مديران و 
كارشناسان سازمان تأمين اجتماعي در مؤسسه عالي پژوهش تأمين 

اجتماعي برگزار شد. 
 عضو كميسيون شوراها و امور داخلي كشور با انتقاد از ارسال نكردن 
لايحه ساماندهي اتباع بيگانه به مجلس گفت:  حدود يك ميليون نفر 
اتباع بيگانه داراي مادر ايراني و پدر خارجي در كشور زندگي مي كنند. 
 رئيس سازمان مدارس غيردولتي گفت: خيلي از مدارس غيردولتي 

مسكوني بوده اند، اما دليل نمي شود كه استحكام نداشته باشند. 
 فاطمه ظفرنژاد، پژوهشگر آب و توسعه پايدار بيان داشت: طرح انتقال 
آب خزر به سمنان مطالعات نيازسنجي، مطالعات گزينه يابي، مطالعات 
خسارات، مطالعات اوليه و ارزيابي اقتصادي مستقل و قابل اتكا ندارد. 

  وزير بهداش��ت با اش��اره به اينكه در ح��وزه ص��ادرات دارو موفق 
نبوده ايم، گفت:  راهكار برون رفت از اين مسئله واگذاري صنعت دارو به 

بخش خصوصي است. 
 مديركل تعاون و پشتيباني وزارت آموزش و پرورش از تدوين برنامه 
س��اماندهي نظام  مند امور رفاه��ي فرهنگيان خب��ر داد و گفت: تمام 
موضوعاتي كه به نوعي به رفاه فرهنگيان مربوط مي شود، در اين سامانه 

طراحي شده است. 
 سخنگوي وزارت بهداشت گفت: ابراز نگراني مي كنم كه اگر منابع 
پايدار براي بيمه ها، بخش سلامت و طرح تحول سلامت تأمين نشود، 
حفظ اين دستاورد بسيار مشكل خواهد بود و كاهش پرداختي از جيب 

مرم پايدار نخواهد ماند. 
 مديرعامل سازمان تاكسيراني شهر تهران با بيان اينكه سهم بانوان 
در ناوگان تاكسيراني تهران عادلانه نيست، گفت: شرايط ورود زنان به 

ناوگان تاكسيراني تسهيل مي شود. 
 معاون پرورش��ي آموزش و پرورش تهران اعلام كرد: روز پنج ش��نبه 
مقارن با دوازدهم بهمن ماه و گراميداش��ت روز ورود امام خميني)ره( 
به ميهن اسلامي 5 هزار دانش آموز در مرقد مطهر امام)ره( حضور پيدا 

كرده و با آرمان هاي ايشان تجديد بيعت مي كنند. 
 عليرضا اكبري، رئيس س��تاد بازس��ازي عتبات عاليات س��وريه از 
غبار روبي و گل آرايي حرم مطهر حضرت زينب)س( خبر داد و افزود: در 
شب ميلاد عقيله بني هاشم حضرت زينب)س( حرم مطهر اين بانوي 

گرامي با 2۰ هزار شاخه گل اهدايي از ايران گل آرايي شد. 
 احمد  مسجد جامعي، عضو شوراي ش��هر تهران با اشاره به شكايات 
متعدد اهالي محل و كسبه خيابان ۱7 شهريور گفت: متأسفانه احداث 
اين پياده رو در اين محدوده مصوبه ش��ورا را در دوره گذش��ته نداشته 
است و اين در حالي است كه مي طلبد شهرداري تهران به پياده راه ۱7 

شهريور رسيدگي كند. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  2

فاز جديد رجيستري هفته آينده كليد مي خورد

رصد گوشي هاي دست دوم
مدي�ركل س�تاد مب�ارزه ب�ا قاچ�اق كالا و ارز گف�ت: در ادام�ه 
ط�رح رجيس�تري، هفته آين�ده ط�رح مالكي�ت آغ�از خواهد 
ش�د ك�ه براس�اس آن، ب�راي خري�د و ف�روش گوش�ي هاي 
دس�ت دوم باي�د حتم�اً فرآين�د انتق�ال مالكي�ت انجام ش�ود. 
دهقاني نيا گفت: در طرح رجيستري در هر مرحله زماني وارد مرحله 
جديدي مي ش��ويم كه بر اين اس��اس هفته آينده وارد طرح مالكيت 
خواهيم ش��د كه مرتبط با گوشي هاي دست دوم اس��ت كه بايد براي 

خريد و فروش فرآيند انتقال مالكيت حتماً انجام شود. 
مديركل فناوري اطلاعات و ارتباطات ستاد مركزي مبارزه با قاچاق كالا 
و ارز افزود: فروشنده بايد كد IMEI  را به سامانه اعلام كرده و پس از آن 
خريدار با ورود اين كد به سامانه مي تواند از فعال سازي گوشي و انجام 

فرآيند انتقال مالكيت اطمينان حاصل كند. 
به گفته دهقاني نيا، مردم مي توانند در سامانه #7777* مراحل مذكور 
را انجام دهند؛ البته مردم بايد محتواي پيامك دريافتي از سامانه همتا 
را با گوشي كه در اختيار دارند، تطبيق دهند و بر اين اساس روي فاكتور 
خريد بايد كد IMEI را مشاهده كنند و البته كد شش رقمي با پوششي 

پوشيده شده است كه بايد آن را احصا و در سامانه ثبت كنند. 
---------------------------------------------------

معاون دادستان كل كشور خبر داد

ورود قوه قضائيه به موضوع »سانچي«
اقدام�ات  كش�ور  كل  دادس�تان  قضاي�ي  مع�اون 
س�انچي  حادث�ه  ريزگرده�ا،  زمينه ه�اي  در  دادس�تاني 
ك�رد.  تش�ريح  را  هواپيماي�ي  ش�ركت هاي  تخلف�ات  و 
محمدجواد حش��متي، در نشس��ت خبري خود با اصحاب رسانه اظهار 
داشت: بخشنامه ها و دستورالعمل هاي زيادي صادر و به دادستان هاي 
سراسر كشور ابلاغ ش��د و دادس��تان هاي ما ۴۰۰ مورد اقدام عملي در 

خصوص حفظ حقوق عامه در بخش هاي مختلف داشتند. 
وي افزود: مصاديق حقوق عامه را اس��تخراج و بررسي كرديم كه بالغ بر 
۱7۰ مورد احصا شده كه مهم ترين آنها مثل منابع طبيعي و محيط زيست 
در دستور كار ما قرار گرفته است. حشمتي گفت: بيشترين موضوعي كه 
در حقوق عامه مورد توجه اس��ت موضوع اراضي، محيط زيست و منابع 
طبيعي بوده و حتي در بحث مقابله با تعدي به محيط زيست شهدايي را 
هم تقديم كرده ايم. اقتضا مي كند كه ما تمام امكانات خود را جمع كنيم و 

دستگاه هاي مربوطه هم در اين زمينه همكاري لازم را داشته باشند. 
وي در خصوص ورود دادستاني به بحث آلودگي هوا گفت: آزمايش هاي 
متعدد ما از بنزين ها نشان داد كه اس��تاندارد لازم را ندارد و لازم است 
كه از بنزين هاي س��الم اس��تفاده كنيم. 8۰ درصد آلودگي موجود در 
كلانشهرها به خاطر سوخت است و مي طلبد كه مسئولان اين مشكل را 
حل كنند. در تهران بنزين هاي مصرفي از سوي پژوهشگاه وزارت نفت 
و سازمان استاندارد بررسي و اعلام ش��د بنزين هاي مصرفي استاندارد 
لازم را ندارد، سازمان بازرسي هم ورود و كار كارشناسي مستدلي كرده، 
ما همان گزارش سازمان بازرسي را مبناي كار قرار داديم تا به تخلفات 
رس��يدگي كنيم.  در بحث ريزگردها هم يكي از دلايل را خشك شدن 
تالاب ها و درياچه ها عنوان كرده اند و در خيلي استان ها دليل آلودگي 

هوا اين امر مهم است. 
معاون قضايي دادس��تان كل كش��ور در پاسخ به س��ؤالي در خصوص 
ورود دس��تگاه قضا به حادثه سانچي اظهار داش��ت: در حادثه سانچي 
ورود كرديم تا ابعاد حقوقي را از جهت حق��وق خانواده ها، بحث بيمه 
و ديه و مزاياي اينها دنبال كني��م. در رابطه با اصل قضيه حادثه اي بود 
كه در آب هاي چين اتفاق افتاد ابعاد فني دارد. با بازخواني جعبه سياه 
اين موضوع در آينده روشن تر مي ش��ود. ما سوء جرياني را نمي بينيم و 
مطالعه كليت قضيه را بررسي مي كنيم. تمام مس��ائل در مورد اينكه 
آيا كش��ور چين در حادثه مقصر اس��ت يا خير در قانون آمده است و 
طبق قوانين پيگيري مي ش��ود. معاون دادس��تان كل در حقوق عامه 
در خصوص تخلفات ش��ركت هاي هواپيمايي گف��ت: يكي از تخلفات 
در حوزه هواپيمايي ف��روش بليت ها به صورت چارتر اس��ت كه با آن 
برخورد مي كنيم. حشمتي همچنين در خصوص قاچاق خاك گفت: 
سال گذشته گزارشي رسيد كه خاك از شهر هاي جنوبي برداشت و با 
كشتي به كشور هاي ديگر صادر مي شود كه با دستور دادستاني جلوي 

كار گرفته شد. 

 سخنگوي كميسيون فرهنگي مجلس
 در گفت وگو با »فارس«:

 ممنوعيت بازديد دانش آموزان 
از گلزار شهدا ناشيانه است

س�خنگوي كميس�يون فرهنگ�ي مجل�س گفت: دس�تورالعمل 
وزارت آموزش و پ�رورش مبني ب�ر ممنوعيت بازدي�د نوآموزان 
پيش دبس�تاني و دانش آموزان پايه ه�اي اول و دوم دبس�تان از 
جانبازان، گلزار شهدا و آرامستان ها اقدامي حداقل ناشيانه است. 
احد آزادي خواه، سخنگوي كميس��يون فرهنگي مجلس و نماينده 
مردم ملاير اظهار داش��ت: دس��تورالعمل وزارت آموزش و پرورش 
مبني بر ممنوعيت بازديد نوآموزان پيش دبس��تاني و دانش آموزان 
پايه هاي اول و دوم دبس��تان از جانبازان، گلزار شهدا و آرامستان ها 
كه توسط آموزش و پرورش استان همدان ابلاغ شده و در شبكه هاي 
اجتماعي پخش شده بود اقدامي حداقل ناش��يانه است. وي افزود: 
آموزش و پرورش پيش از آنكه به مسائل غيرضروري چون ممنوعيت 
اين مس��ئله بپردازد به فكر حل معضلات بزرگ و بر زمين مانده اي 
چون س��رانه پايين دانش آم��وزان، معوقات فرهنگي��ان، تحصيل 
2 ميليون دانش آموز در مدارس در آستانه تخريب و اجرا نشدن سند 

تحول بنيادين باشد. 
 آزادي خواه اضافه ك��رد: حتماً نماين��دگان مجلس ب��ه اين اقدام 
واكنش نشان خواهند داد، مگر تاكنون چند دانش آموز و نوآموز به 
قبرستان ها اعزام شده بودند كه آموزش و پرورش به فكر ممنوعيت 
آن افتاده است؟ سخنگوي كميسيون فرهنگي مجلس خاطر نشان 
كرد: گلزار شهدا در فرهنگ ما نماد مرگ نيست، بلكه نماد استقامت 

و حيات دائمي است. 

در پي درج مطلبي با عنوان »تأمين اجتماعي واردكننده گوش��ي 
امريكايي ش��د« در صفحه ۳ مورخ 2 بهمن 96 آن روزنامه، شركت 

بازرگاني بين المللي تأمين اجتماعي توضيحات زير را اعلام كرد.
ش��ركت بازرگاني بين المللي تأمين اجتماعي يك شركت فعال در 
عرصه واردات و صادرات بوده و داراي استقلال حقوقي است. هر چند 
اين شركت وابسته به شركت سرمايه گذاري تأمين اجتماعي است، 
اما تصميمات و فعاليت هاي آن براي واردات و صادرات محصولات 

مختلف براساس نياز بازار است.
همانطور ك��ه در توضيحات ش��ركت بازرگان��ي بين المللي تأمين 
اجتماعي كه در اختيار رس��انه ها قرار گرفت، تصريح ش��ده است؛ 
واردات تلفن همراه با برند آيفون ارتباطي با طرح رجيستري وزارت 
ارتباطات و فناوري اطلاعات ندارد و ثبت سفارش محموله موردنظر 
قبل از طرح و اج��راي اين قانون و با رعايت تمام��ي موازين قانوني 

صورت گرفته است.
بديهي اس��ت منابع حاصل از فعاليت هاي بازرگاني اين شركت در 
خدمت بيش از ۴2 ميليون نفر بيمه شدگان و بازنشستگان سازمان 
تأمين اجتماعي قرار مي گيرد، اما در پايان يك پرس��ش اساس��ي 
وجود دارد و آن اينكه چه كس��اني از قاچاق تلفن همراه س��ودهاي 
كلان برده اند و چرا بايد با واردات قانوني يك شركت حقوقي داراي 

شناسنامه و مجوزهاي قانوني مخالفت كرد؟


